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Consell de Barri de la Vila Olímpica del Poblenou 

Assumpte Resum d’acords 
Lloc Casal de Barri Vila Olímpica Can Gili Nou, c. Taulat, 3 
Data i hora 19 de desembre de 2022, a les 18 h 
 Sessió emesa per streaming: youtu.be/KgmkhxFKl90 

Persones assistents 
 David Escudé, president del Consell de Barri i regidor del Districte 
 Jordi Giró, vicepresident del Consell de Barri, AVV Vila Olímpica del Poblenou 
 Immaculada Bajo de la Fuente, consellera de barri 
 Francesc Carmona, conseller 
 Núria Mateo, consellera 
 Fernando Alcalde, conseller 
 Fernando Gómez, conseller 
 Josep Garcia Puga, gerent 
 M. José López, secretària del Consell de Barri 

Entitats i equipaments 
 Representants de la comunitat educativa de l’escola Vila Olímpica 

Ordre del dia 
1. Efectes ambientals del trànsit del cinturó del litoral i del c/ Marina, al barri de la Vila 

Olímpica del Poblenou. 
2. Estat actual i evolució de les obres de transformació del port Olímpic. 
3. Atenció/Intervenció dels serveis socials municipals a les persones que pernocten a 

l’espai públic. 
4. Torn obert de paraules. 

Els documents presentats durant la sessió es poden consultar al següent enllaç: 
ajuntament.barcelona.cat/santmarti/ca/lajuntament/participacio/consell-de-barri. 
La consellera de barri dona la benvinguda i presenta a les persones assistents. Informa que 
es canvia l’ordre del dia a petició d’una de les ponents i dona la paraula a la Marina Mañas, 
cap del Departament de Serveis Socials d’Intervenció a l’Espai Públic. 

3. Atenció / Intervenció dels serveis socials municipals a les persones que 
pernocten a l’espai públic. 
La Marina Mañas presenta als seus dos companys, educadors socials del seu equip que es 
troben entre el públic. Posteriorment, dona pas a la seva presentació amb el suport gràfic. 
Comença amb l’explicació de l’estructura organitzativa de l’Institut Municipal de Serveis 
Socials de Barcelona, on s’ubica el Departament de Serveis Socials d’Intervenció a l’Espai 
Públic, i informa dels seus serveis. Amplia la informació en relació al Servei d’Atenció Social 

Districte de Sant Martí 
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al Sensellarisme a l’Espai Públic (SASSEP), explicant els seus objectius i les dimensions 
d’intervenció. Anomena els professionals que l’integren i en descriu breument les funcions. 
Posteriorment fa una explicació sobre les característiques de les persones que pernocten al 
ras i/o que pernocten en infrahabitatges (assentaments i locals). Descriu com es fa la 
intervenció professional des de la demanda fins al tancament i el seguiment amb les 
prospeccions continuades. 
Concretant a la Vila Olímpica, presenta algunes dades i les zones on es fa seguiment. Explica 
que les zones de més concentracions on hi ha persones pernoctant al ras són a en espais 
amb entramat urbà pels recursos de la ciutat i l’aixopluc que dona l’anonimat a les grans 
ciutats. 
Finalment, presenta els recursos municipals per a les persones sense llar, diürns i 
d’allotjament. 
Pregunta: El senyor Carles Guillem agraeix la feina de les persones treballadores i pregunta 
sobre l’atenció que s’ofereix al veïnat que té els habitatges a prop de les persones sense llar. 
Pregunta: La Sra. Gemma Creus refereix que creu que les persones sense llar la majoria 
tenen problemes d’alcohol. Planteja que potser, caldria poder acompanyar-les als serveis 
sanitaris igual que es fa amb les persones dependents. 
Pregunta: Un ciutadà agraeix l’explicació i la feina dels professionals pregunta com podem 
tenir des de fa 15 anys una persona sense llar? 
Respecte a la primera pregunta la Marina Mañas refereix que és molt bona pregunta i respon 
que es coordinen amb els serveis de neteja i els recursos del territori per netejar els espais 
que ocupen per evitar grans acumulacions i pal·liar els efectes de les pernoctes. També 
intenten vincular-los als recursos diürns i treballar amb els professionals per evitar conflictes 
amb el veïnat. Tenen el suport de professionals de l’ESMES, l’equip de salut mental que atén 
a les persones sense sostre i de l’equip de prevenció i convivència del Districte. 
A la segona pregunta, explica que tot i que el problema del consum d’alcohol és generalitzat, 
la clau que el tractament sigui efectiu és la voluntat de la persona afectada. Si la persona a 
què atén no vol fer el tractament, no la poden obligar. En aquest sentit, i responent a la 
tercera pregunta, passa el mateix amb les persones que refusen l’atenció i anar a recursos 
d’allotjament. Es treballa constantment per intentar treure les persones del ras, però la seva 
voluntat és bàsica. A vegades ingressen per motius de salut a la xarxa sanitària, però si 
refusen un allotjament per motius personals, el treball de les persones professionals és 
acompanyar-los per tal que l’acceptin o trobin alternatives d’allotjament, que no és fàcil. 

2. Estat actual i evolució de les obres de transformació del Port Olímpic. 
El regidor dona la paraula a la Sra. Olga Cerezo i la Sra. Adriana Malé. L’Olga explica els 5 
eixos estratègics del nou Port Olímpic: la recuperació del port com a espai per a la ciutat, la 
disposició d’espais per al desenvolupament de l’economia blava, la potenciació de la nàutica, 
la gastronomia i la sostenibilitat. Els treballs en curs són el nou accés al Moll de Mestral, els 
espais d’economia blava i la urbanització del Dic de Recer. Explica que es treballaran tres 
punts del nou accés al Moll de Mestral: 

• l’entrada principal al Port Olímpic des de l’avinguda del Litoral, 
• el nou vial per a vianants i vehicles que contribueix a millorar la comunicació amb el 

barri de la Vila Olímpica i amb la ciutat, i 
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• l’accés directe a l’aparcament B:SM Litoral Port. 
El calendari previst d’aquests treballs és del juliol del 2022 al juliol de 2023. 
Respecte els espais d’economia blava, expliquen que el Moll de Mestral constarà de 2.600 m2 

amb 23 locals. El calendari previst és de setembre del 2022 fins setembre del 2023. El Dic de 
Recer constarà de 2.638 m2 amb 28 locals i 70 pallols. El calendari previst és del setembre 
del 2022 fins gener del 2024. Pel que fa a la urbanització del Dic de Recer, es farà un 
passeig davant del front litoral, comunicat amb el passeig Marítim i els amarradors del Port i 
també hi haurà un nou espai ciutadà pensat per al passeig, l’estada i la pràctica esportiva. 
Expliquen que el balcó gastronòmic pretén potenciar un nou model de restauració amb focus 
en la qualitat, el caràcter barceloní, la diversitat gastronòmica, d’horaris i experiències i 
l’alimentació saludable i sostenible. El calendari previst d’aquests treballs és del setembre del 
2022 fins el gener del 2024. 
Respecte el pol d’economia blava, expliquen que els sectors preferents seran les activitats 
nàutiques, recreatives, formatives i divulgatives; els serveis nàutics; la innovació, recerca i 
tecnologia i l’economia circular. A principis del 2023 s’obrirà el procés de concurrència 
pública. El sector de la nàutica es centrarà en la millora i actualització de les infraestructures 
portuàries, la dinamització nàutica, la reforma del Centre Municipal de Vela i en la 37a Copa 
de l’Amèrica de Vela. 
En quant a la sostenibilitat, es desenvoluparà un Pla de sostenibilitat i es treballarà en la 
recuperació del fons marí. 
Pregunta: una veïna felicita les persones implicades en el projecte. Pregunta si hi ha un 
criteri comú que regeixi els espais comuns. Posa de manifest el mal ús que se’n fa de les 
platges a les revetlles, deixant-les com si fos una deixalleria. 
La Sra. Malé respon que hi ha un criteri comú que consta al Master Pla del port. També està 
publicat el llibre blanc de materials on es veuen els materials que s’utilitzaran. El regidor 
explica que es treballa amb el servei de neteja de Parcs i Jardins, que fa el manteniment de 
les platges per mantenir-les netes sobretot el dia després a les revetlles. Afegeix que es 
permet aquest ús de les platges durant les revetlles perquè hi ha baix risc d’incendi. 
Pregunta: un veí reflexiona sobre el manteniment que caldrà per conservar en bon estat 
aquestes estructures i materials. Indica que si no es fa, donarà un efecte negatiu. 
La Sra. Adriana Malé diu que la competència del manteniment es delegarà a l’Ajuntament 
que el farà a través de BSM. 
Pregunta: un veí pregunta si es farà alguna cosa al Moll de Marina. 
La Sra. Adriana Malé diu que la part de Marina es farà a continuació d’aquestes actuacions. 
Encara falta fer, però, l’avantprojecte i els estudis de tota aquesta part. 
Pregunta: un veí pregunta si els restaurants del Port Olímpic es traslladaran durant aquest 
any i mig o si tancaran. 
La Sra. Cerezo indica que són els restaurants qui decideixen tancar-se o traslladar-se, ja que 
no tenen una concessió sinó un contracte de lloguer fins que es realitzessin les actuacions. 
Pregunta: un veí pregunta si estaran regulats els horaris dels restaurants del port, perquè 
fins fa poc hi havia locals que tenien obert fins a altes hores de la matinada i acollia les 
persones que sortien del Razzmatazz. 
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El regidor indica que en el plec de condicions de les futures concessions, les condicions van 
lligades a activitats de restauració. Per tant, no es tornarà a repetir el que va succeir 
anteriorment amb els locals que hi havia, que no tenien res a veure amb la restauració. 
La Sra. Adriana Malé afegeix que hi ha una normativa lligada al Pla d’Usos que no permetrà 
altres usos que no vagin lligats a l’economia blava, restauració, etc. 

1. Efectes ambientals del trànsit del cinturó del litoral i del c/ Marina, al barri de 
la Vila Olímpica del Poblenou. 
La consellera explica que per explicar aquest punt volien convidar a ponents per presentar 
dades de trànsit i de contaminació però no ha estat possible degut a aquest període de 
festes i el calendari. De cara al proper consell de barri s’intentarà portar de nou el tema amb 
els ponents. La consellera dona la paraula al Sr. Giró, que contextualitza aquest punt 
explicant que aquesta preocupació s’inicia el 2010, arran de les queixes veïnals sobre el 
soroll provocat pel trànsit del cinturó del litoral. Més endavant, les queixes també van 
incloure la contaminació atmosfèrica generada per l’increment del trànsit i el tipus de 
vehicles que hi circula pel cinturó. L’objectiu és recollir dades objectives i fer-ne una anàlisi 
per tal de buscar solucions. Diu que aquesta problemàtica també s’estén al carrer Marina i 
més tenint en compte que absorbirà el trànsit de la Via Laietana. 

4. Torn obert de paraules. 
Pregunta: el Sr. Guillem diu que a la seva illa es fa servir molta aigua de boca per regar i 
demana poder disposar de la xarxa d’aigües freàtiques per regar i així estalviar diners i 
també ser més sostenible. 
El Sr. Jordi Giró afegeix que a la Vila Olímpica hi ha 12 illes, moltes amb jardins singulars que 
s’han regat amb aigua de boca i que a l’any suposa uns 18.000m3. 
El regidor respon que estudiaran el tema. 
Pregunta: el Sr. Adrià, membre de la comissió Camí Escolar, demana un camí escolar per 
l’escola Vila Olímpica. Entenen que hi ha 200 escoles per pacificar i que per l’any vinent 
l’escola no forma part del paquet d’escoles que es pacificaran. Demanen que s’informi per 
escrit sobre l’estat i el seguiment que s’està fent amb relació al document que van facilitar 
sobre punts negres i quantitat d’accidents que hi ha hagut a la zona, el qual també ha estat 
presentat davant el Síndic de Greuges. Demanen un informe sobre el semàfor que està al 
ptge. Llacuna, a tocar de l’escola. Diu que les persones que no són del barri i que circulen en 
cotxe no saben que aquell edifici és un centre escolar degut a l’arquitectura que té i 
acceleren quan el semàfor es posa en ambre. Proposa que s’instal·lin coixins berlinesos com 
els que hi ha al carrer paral·lel a l’escola fins que pacifiquin l’entorn escolar, atès que limitar 
la velocitat en aquest punt és una necessitat urgent que no pot esperar a la pacificació. 
Una veïna se suma a la petició i afegeix que també hi ha pendent la substitució de la barana 
escalable de l’escola. També demanen posar algun banc a la zona enjardinada de fora del 
cementiri on hi van famílies i s’asseuen al terra. 
El regidor recull la documentació que aporta el senyor Adrià i refereix que és un tema que 
revisaran, també amb Guàrdia Urbana, per veure quines actuacions es poden fer. El gerent 
s’ho apunta per estudiar-ho. El regidor diu que com hem recollit els seus contactes, se’ls 
mantindrà informats. 
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Pregunta: la Sra. Ona Domènech, per videoconferència, en relació al centre de la vila, quines 
actuacions s'estan fent avui dia per evitar la degradació que es troba aquest centre 
comercial? I explica que pateixen la manca de comerç i serveis de proximitat i l’obertura de 
comerços només adreçats al turisme. 
El regidor contesta que s’estan fent gestions per intentar millorar la situació del centre 
comercial, posant en valor el comerç de proximitat i mantenint els cinemes i els serveis que 
funcionen dins d'aquest. 
Pregunta: el Sr. Puig pregunta quan es trauran els blocs de formigó de les terrasses no 
consolidades. També diu que hi ha uns bancs de formigó a prop del Hostel i esdevenen 
punts de reunió. Demana si es poden treure. També pregunta pels blocs de formigó que 
impedeixen aparcar. 
El regidor informa que a finals d’any ja haurien d’estar tots els blocs retirats. En quant als 
bancs, ho parlaran amb l’associació de veïns. En referència als blocs que impedeixen aparcar 
a la zona que va des del Fòrum fins el Camp de Futbol Agapito Fernández, es mantenen per 
evitar que hi facin botellot i oci nocturn amb vehicles i també per la pròpia seguretat dels 
vehicles. S’ha mantingut un espai reservat per a persones amb mobilitat reduïda. 
Pregunta: el Sr. Navarro vol fer tres preguntes. Primer pregunta sobre el nou emplaçament 
del pipican del carrer Wellington. En segon lloc, pregunta sobre l’equipament de Sancho de 
Ávila. Finalment pregunta sobre la trajectòria que tindrà l’hoquei en línia al barri. 
El gerent explica que s’està treballant per trobar el millor indret possible pel pipican però 
encara no hi ha una ubicació determinada. El regidor explica que el nou pavelló tindrà 3 
pistes de bàsquet cobertes i s’hi podran fer diversos esports indoor. Si tot va bé, a finals del 
2023, principis del 2024, l’equipament hauria d’estar a ple rendiment. En quant a l’hoquei en 
línia i el club d’hoquei Tsunamis, s’espera que aquest pavelló pugui oferir espai per aquest 
esport. Mentre no estigui el pavelló disponible s’està treballant per solucionar el tema dels 
vestidors. Tsunamis és un club reconegut tant al districte com a la ciutat. 
Pregunta: un veí pregunta si hi ha previsió d’alguna actuació a l’espai tangent al Port 
Olímpic, al restaurant Amfiteatre que està tapiat i és susceptible de degradació. A més, 
pregunta si hi ha algun avenç respecte els locals de cànnabis que hi ha i que no són legals. 
El regidor informa que sobre els locals de cànnabis poden mantenir-se com a agrupació d’oci 
sempre i quan no facin les activitats que venien fent fins ara i que amb el canvi de normativa 
no estan permeses. El gerent explica que el restaurant era una concessió que tenia Parcs i 
Jardins però en finalitzar es va tapiar i no es preveu que torni a sortir a concessió. 
Pregunta: un veí diu que és perillós el doble sentit del carril bici de Marina i a més el carril és 
molt més estret de l’habitual. 
El regidor explica que en aquest espai, els de Mobilitat van solucionar un dels trams més 
complicats, que és el de la glorieta de la benzinera 
Es tanca el consell de barri a les 20 h. 

Maria José López 
Secretaria del Consell de barri de la Vila Olímpica del Poblenou 
Barcelona, 19 de desembre del 2022 


